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MUÇEP Genel Meclis Toplantı Notları – 4/5 Mart 2023 

4 Mart 2023 Toplantı Notları  

1. Oturum: Deprem Dayanışmasına İlişkin Konuşmalar 

Datça Belediye Başkanı Gürsel Uçar, Datça Belediyesi’nin depremle ilgili çalışmaları 

hakkında bilgilendirmede bulundu ve MUÇEP meclisini selamladı. İlk günden itibaren 

yardımların bölgeye gönderildiğini, ilçeye depremzedelerin gelmesiyle birlikte Datça’daki 

depremzedelere destek olunduğunu söyledi.4 Mart itibarı ile 1661 depremzedenin Datça’da 

bulunduğunu belirten Uçar, bazılarının otellerde bazılarının evlerde kaldığını bildirdi. Gelen 

bağışların ve giden yardımların tamamının kayıt altında olduğunu ifade ederek, çocuklara 

tiyatro gösterisi yapıldığını ve ayrıca yarımadada moral gezileri düzenlendiğini söyledi. 

Datça’daki olası deprem tehlikesine de dikkat çeken Uçar, deprem 2001 yılından beri hazır 

beton kullanıldığını, kat sayısının 2-3 olduğunu, depreme dayanıklı evler olduğunu 

düşündüğünü söyledi. Yapı denetim firmalarının da denetlendiğini hakkında bilgi veren 

belediye başkanı, 2001 öncesi yapılan bina stoğunu çıkartmaya çalıştıklarını, çalışma bittikten 

sonra bu envanteri açıklayacağını ve binaların durumlarının kontrol edileceğini söyledi.  

Belediye başkanının ardından, Mahalle Afet Gönüllüleri Acil Müdahale Derneği (MAGAME) 

Temsilcisi Gül Hn. deprem sonrasında yapılan çalışmalar konusunda bilgilendirmede 

bulundu. Muğla’da 8 yıl önce kurulduklarını, aralarında birçok Muçep’li olmak üzere 128 kişi 

olduklarını iletti. Deprem sabahı Akom’da toplandıklarını, hemen yola çıktıklarını, üç ilçeden 

toplam 76 kişi olarak gittiklerini ve görev yerlerinin Antakya olarak belirlendiğini anlattı. 

Kaotik koşullarda çalışmalarına rağmen, enkazlardan 41 canlı çıkarttıklarını, 20 de cansız 

bedene ulaştıklarını ve 6 gün bölgede kaldıklarını söyledi. Depremzedelerin yaşam şartlarında 

yaşadıklarını iletti. MAG AME olarak neyi daha iyi yapabiliriz diye düşündüklerini, 

eğitimlere hız verdiklerini, son eğitime 300 kişinin başvurduğunu söyledi. “MAG AME’de 

çalışmak için ille de hilti kullanmak gerekmiyor, destek olunacak pek çok alan var, bize 

katılın” diyerek tamamladı.  

Datça Kadın Platformu’ndan aynı zamanda MUÇEP’li olan arkadaşımız; ilk günlerde DKP 

olarak yardım toplama, gönderme işlerini yaptıklarını, daha sonra Datça’ya gelen 

depremzedelere destek verildiğini, otellerde ve Belediye Yardım Merkezinde hala çalışıldığını 

bildirdi. 

Datça Demokrasi Platformu ve MUÇEP’li olan arkadaşımız İlk günden itibaren yardım 

kamyonlarının, HDP, CHP, Pir Sultan ve Hacı Bektaş Cemevi ile birlikte hazırlanarak 

bölgeye gönderildiğini ifade etti.  Depremzedelerin kaldıkları bazı otellerin adeta zorla 

açtırıldığını, bu mekanların elektrik, su, doğalgaz ücretlerinin şirketler tarafından karşılanması 

kampanyası yaptıklarını anlatarak, bunun MUSKİ tarafından kabul edilmiş olduğunu ama 

şirketlerden ses çıkmadığını belirtti. Bu konuda bildiri afiş çalışması yaptıklarını, bildiride pek 

çok soru sorduklarını iletti. Sadece dayanışmanın yetmeyeceğini, örgütlenmek gerektiğini 

söyledi.  

Muğla’da MAK Dayanışma ve MUÇEP gönüllüsü arkadaşımız, Dayanışma Merkezinin 

depremin ardından Muğla Emek ve Demokrasi güçleri olarak kurulduğunu, yardım-

http://www.mucep.org/


                                                                                                  www.mucep.org  

dayanışma süreci düzgün yönetilmezse ağır sorunlar yaşanacağını, göçlerin gettolaşmaya yol 

açmasından adaletsizliklere kadar pek çok sorunla karşılaşabileceğimize dikkat çekti. Muğla 

genelinde 45 bin insanın geldiğini, kayıtlı 50 ailelerinin olduğunu, kurdukları yardım 

merkezine günde 500-600 kişinin uğradığını, Eğitim Sen ve Eğitim İş ile beraber gençlere 

sınav desteği ve psikolojik destek verdiklerini söyledi, eşya yardımını dağıttıklarını, deprem 

bölgesine de ihtiyaçları yönlendirmeye çalıştıklarını aktardı.. 

 

2. Oturum: Film Gösterimleri 

MUÇEP tanıtım filmi ve COP26 etkinlikleri sırasında çeşitli MUÇEP Meclislerinin basın 

açıklamalarını anlatan kısa film ardından, yapımı devam eden İkizköy Belgeseli ve Arazi 

isimli Lübnan yapımı bir belgesel izlendi. Arazi, Lübnan’da Bısri bölgesinde ormanlık alanda 

yapılmasına kalkışılan bir baraja karşı yaşam savunucularının mücadelesini anlatmaktaydı ve 

Milasta yapılmaya çalışılan ve MUÇEP’lilerin karşı çıktığı Bodrum Barajı ile de can yakıcı 

benzerlikler göstermekteydi. 

 

3. Oturum Mücadele Alanlarından Kadınlar Paneli: 

Film gösterimi sonrasında, 8 Mart Dünya Kadınlar Günü öncesinde tüm MUÇEP 

meclislerinden kadınların anlatımıyla Muğla’daki ekoloji mücadelesinden kesitler, bir panel 

biçiminde sunuldu. Panele çeşitli MUÇEP Meclislerinden 10 kadın katıldı. Bodrum’dan 

Umay, Gökova’dan Candan, Fethiye’den Hülya, İkizköy’den Nejla, Köyceğiz’den Afife, 

Marmaris’ten Halime, Menteşe ve Yatağan’dan Nuray, Milas’tan Neşe, Datça’dan Melda, 

hem kendi yerellerindeki ekoloji mücadelelerinden yer yer örnekler aktarırken, ekoloji 

mücadelesinin hem patriyarkal düzene-erkek devlete karşıt yanını ve hem de sermaye karşıtı 

ve emek dostu bütünselliğini ortaya serdiler. Panelin sunuculuğunu bir akademisyen, ekoloji 

aktivisti ve siyasetçi olarak Beyza Üstün yaptı. Üstün yaptığı konuşmada, 8 Mart Dünya 

Emekçi Kadınlar günü öncesinde sözü sadece söyleyenlerle değil, eyleyenlerle birlikte olduğu 

için, MUÇEP’li kadınlarla, MUÇEP Meclisinde olmaktan dolayı mutlu olduğunu söyleyerek 

başladı. Değişik meclislerden kadınların mücadele ettikleri yaşam alanlarından, Bargilya’dan 

Sulak Alanlardan, Köyceğiz Sandras’a, Marmaris Kızılbük’ten Akbelen’e kadar örneklerle bir 

yolculuk yapacaklarını anlattı. Ekoloji, cinsiyet eşitliği ve emek mücadelesinin bütüncül 

olduğunu, özgürlükçü olduğunu, yaşamsal olduğunu ve gayet politik bir mücadele olduğunu 

birkaç kez pekiştirdi. Salonda bulunan herkesin ekokırıma karşı çıktığını, aslında doğrudan 

siyaset yaptığını, “ekolojik yaşamı esas alan bir program ve talepler için bir arada olduğunu 

ve yaşamı, toplumu ve siyaseti bu yönde dönüştürmeye kararlı olduğunu” söyleyerek birkaç 

hafta öncesindeki Ekoloji Hareketleri Konferansındaki Sonuç Bildirisine de atıfta bulundu 

(bkz: https://www.ekolojipolitik.com/ekoloji-hareketleri-konferansi-tutum-belgesiturkiyeli-

ekoloji-orgutleri-antimilitarist-mucadeleyi-buyutecegiz/).    

4. Oturum Faaliyet Raporları: 

4. oturum yani MUÇEP yerel meclislerinin anlatımları öncesi kolaylaştırıcı olarak Bodrum 

Meclis’ten Arif İsmet görev aldı. İlçelerin faaliyet raporlarını Bodrum’dan Mir Bahattin, 
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Datça’dan Renate, Gökova’dan Serdar, İkizköy’den Nejla, Marmaris’ten Halime, 

Menteşe’den Fidan, MUÇEP derneğinden Umay ve Neşe okudular. Bu raporlar MUÇEP web 

sitesinde yer almaktadır 

Muçep Datça Meclisi Faaliyet Raporu için bu linkten ulaşabilirsiniz: 

https://mucep.org/mucep-datca-faaliyet-raporu_4-3-2023_taslak_ge/ 

Muçep Köyceğiz Meclisi Faaliyet Raporu için bu linkten ulaşabilirsiniz: 

https://mucep.org/koycegiz-4/  

Muçep Gökova Meclisi Faaliyet Raporu için bu linkten ulaşabilirsiniz: 

https://mucep.org/muçep-_gökova_meclı̇sı̇_faalı̇yet_raporu/ 

Muçep Milas Meclisi Faaliyet Raporu için bu linkten ulaşabilirsiniz: 

https://mucep.org/mucep_milas_meclisi_faaliyet_raporu_______mart_2023/ 

Muçep Menteşe Meclisi Faaliyet Raporu için bu linkten ulaşabilirsiniz: 

https://mucep.org/mucep_datca_4-

5_mart_2023_merkez_ilce_mentese_meclisi_faaliyet_raporu/ 

Muçep Bodrum Meclisi Faaliyet Raporu için bu linkten ulaşabilirsiniz: 

https://mucep.org/mucep-bodrum-meclisi-faaliyet-raporu/  

 

5. Oturum Gelecek Dönem Değerlendirmeleri: 

Meclis toplantısı ilk gün çalışmalarının bu son oturumunda, MUÇEP’in gelecek dönem 

faaliyetleri hakkında değerlendirmelerde bulunuldu. İlk olaak, bir sonraki genel meclis 

toplantısının 3-4 Haziran 2023 tarihlerinde Bodrum’da yapılmasına karar verildi. Bu 

oturumda da moderatörlüğü Arif  İsmet üstlendi. 

Oturumun ilk gündemi olarak, Yürütme Kurulu’nun işleyişi ve eş sözcülük konusu hakkında 

değerlendirmeler yapıldı: 

İlk olarak eş sözcülük mekanizmasının işletilip-işletilemeyeceği konusunda tartışmalar 

yapıldı, eşsözcülük kurumunun çalıştırılmasına dönük itirazlar üzerine yerel meclislerin 

güçlendiği tespiti bir kez daha vurgulanrak, bir önceki dönemde olduğu gibi yerel meclis 

temsilcilerinden oluşan bir Yürütme Kurulunun yerel meclisler arasındaki koordinasyonu 

düzenlemesinin daha doğru olacağı konusunda ağırlıklı olarak duruldu ve ortaklaşıldı. 

Yürütme Kurulunun aslında bir koordinasyon kurulu olduğu, uygulamaya yönelik işleri 

üstlendiği, toplantılarından çıkan sonuçların meclise sunulacak öneriler olduğu ve karar 

süreçlerinin meclise ait olduğunun altı özellikle çizildi.  Ortaklaşılan bir diğer konu, Yürütme 

Kurulunun katılmak isteyen herkese açık olması gerektiği ve YK whatsapp grubuna yerel 

meclislerin önerdiği gönüllülerin katılmasının sağlanması, böylece düzenli yapılması gereken 

YK toplantılarının mutlaka devam ettirilmesi konusunda da anlayış birliği sağlandı. 

Böylece YK’da haftalık ya da 15 günlük toplantıların düzenli yapılması yoluyla yerel 

meclislerden genel meclise ya da genel meclisten yerel meclislere karşılıklı 2 yönlü 

bilgilendirmelerin yapılması gerektiği farklı yerel meclis katılımcıları tarafından dillendirildi. 

Bu bilgilendirilmelerin koordinasyonun güçlendirilmesi için bir zorunluluk olduğuna işaret 

edildi ve bu toplantılar ya da ortak kullanılan web sitesi gibi kanallarla da bilgilendirmelerin 

yapılması gerektiğine dönük ihtiyaçlar da dillendirildi ve YK toplantılarının mutlaka tüm 

yerellerden en az bir temsilciyle olsun katılımıyla düzenli toplanmasının gönüllülükten öte bir 
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durum olduğu konusunda vurgular yapıldı. Tartışılan konulardan biri de YK toplantılarının 

düzenlenmesine dönük organizasyonların Muçep Genel Meclis toplantılarına ev sahipliği 

yapan meclislerin koordinasyonu ile yapılması ve Datça Meclisle başlatılması oldu, ancak 

buna da itirazlar oldu. 

Mevcut durumda dağılmış olan medya ekibinin tüm meclislerden en az birer temsilciyle 

yeniden oluşturulması konusu da konuşuldu ancak web yerine tek yönlü whatsapp listeleri 

yapılması gibi başka öneriler de yapıldı ancak tek yönlü duyuru listesi mecliste kabul görmedi 

ve web, sm, halkla ilişkiler ve yayınlara dönük medya grubu ile ilgili tartışmalar, zamanın 

yeterli olmaması nedeniyle bir sonuca bağlanamadı. 

Bu genel değerlendirmeler doğrultusunda, meclis tarafından şöyle bir işleyiş konusunda 

(Datça Meclisten gelen kısmi çekincelerle birlikte) mutabakata varılan konular şöyle oldu:   

Son genel meclis toplantısı yapılan ilçe meclisinin eş sözcüleri bir sonraki meclis 

toplantısına kadar koordinasyonun örgütlenmesi amacıyla sorumluluk üstlenmesi de 

dillendirildi. Bu koordinasyon faaliyetlerinin  

a) YK toplantılarının öngörülen zamanda yapılması, notlarının tutulması, 

paylaşılması 

b) Sonraki genel meclisin yapılacağı ilçenin eş sözcüleri ile yeni genel meclis toplantı 

gündemi, duyurulması vb den sorumlu olarak MUÇEP’in ortak sekreterliğini 

yürütmesi 

 

Bununla birlikte, Yürütme Kurulu’na katılımla ilgili olarak da şu konuda mutabakata 

varılmıştır.  

 

c) Yerel meclislerden çalışma isteği ve arzusunda olan kişilerin,  YK Whatsapp 

gurubuna dahil edilmesi ve mutlaka her meclisten temsilciyle düzenli 

toplantıların yapılması. 

Bu kararların ardından genel meclis ilk gün çalışmaları sonlandırıldı.  
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Meclis toplantısının 2. gününde,sabah kahvaltısının ardından süregelen davalarımız  hakkında 

avukatımız ve gönüllümüz Ali Kurt tarafından yapılan bilgilendirmenin ardından, Ilıca 

Kamping üzerinden yapılması planlanan ancak İDK süreci sonunda şimdilik engellenen yat 

limanı bölgesine gidildi ve burada yine davanın gidişatı hakkında bilgilendirmeler yapıldı. 

Dönüşte yat limanı şantiye girişinde basın açıklaması yapıldı. Basın açıklaması metnine bu 

linkten ulaşabilirsiniz: https://mucep.org/baska-bir-dunya-baska-bir-hayat-mumkun 

Ilıca Kamping alanı içindeki kaçak yapılaşma meclis üyelerine gösterilerek, konu hakkında 

Datça meclisi tarafından yürütülen girişimler hakkında bilgi verildi. Sonrasında Kargı 

Koyu’na geçildi ve burada 128 dönümlük özelleştirme ve imara açma alanı meclis üyelerine 

gösterilerek, konu hakkında açılan dava süreçleri hakkında bilgi verildi. Günün son ziyaret 

alanı için, desalinasyon alanı olarak tespit edilen bölge anlatılarak burada davanın geldiği 

süreç hakkında bilgilendirme yapıldı. Böylelikle iki gün süren genel meclis çalışmaları 

sonlandırılmış oldu.  
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